
3.殘斷字形(Handling of the original broken) 

After verification by experts, it was found that there are some characters contains broken glyphs in 

the original book due to rubbing or other conditions; the finding was mainly based on the same 

component glyphs of the same version. Therefore, correction was processed according to the meaning of 

the character and the reference of other versions. Since showing broken glyphs as the representative 

glyphs would be confusing for the implementers, the modified representative glyphs would be used in the 

proposal. 

經由專家查核並討論，並且經由《說文》釋義與相同部件比對之後，認為是殘斷的字形，就

會依字理恢復原形。 
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說明： 

「蜚」《說文．蟲部》：「臭蟲，負蠜也。从蟲，『非聲』。疞，𧕿或从虫。」(卷 13 下，頁 1

左) 

「非」《說文．非部》：「違也。从飛下翄，取其相背。凡非之屬皆从非。（甫微切）」(卷 11 下，

頁 7 右) 

原圖「非」字篆形殘斷，故依字理復恢原形。 

《說文．卷 11》「非部」： 

 


